
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-02-11, § 10 

 

 Tid Torsdagen den 11 februari 2010 kl 16.00 – 16.10 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 22 februari 2010 

 
 

 

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (M), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Ingvar Snees (M)  

Katharina Gratschew (M)  

Göran Kindvall (M)  

Gulan Avci (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Jari Visshed (S)  

Berit Kruse (S)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Anders Alvebäck (M)  

Per Hallberg (M)  

Anette Hellström (M)  

Ulf Fridebäck (FP)  

Erik Slottner (KD)  

Christer Mellstrand (C)  

Maria Östberg Svanelind (S)  

Bo Holmberg (S)  

Margareta Malm (S)  

Gunnar Sandell (S)  

Torkel Tigerschiöld (MP) tjänstgörande   

 
Förhinder har anmälts av ledamoten Emilia Hagberg (MP) samt av ersättarna 

Sebastian Carlsson (M) och Clara Lindblom (V) 

  

Tjänstemän: 

Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreterare Eva Olofsson. Vidare 

tjänstemännen vid kontoret Ann-Charlotte Nilsson, Petra Nieto, Olle Cyrén, Åsa 

Wigfeldt och från stadsbyggnadskontoret Katarina Borg samt biträdande 



  

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 
 § 10 

Riktlinjer i handboken ”Stockholm - en stad för alla”. Svar på 

remiss 
Dnr E2009-000-02207:1 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss av skrivelsen från 

 Ann-Margarethe Livh (V) med exploateringskontorets tjänsteutlåtandeutlåtande. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 14 januari 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Petter Lindfors m.fl. (M), Gulan Avci (FP), vice ordförande Mirja 

 Räihä Järvinen m.fl. (S) och Torkel Tigerschiöld (MP) föreslår (se beslutet).  

 

2) Ann-Margarethe Livh (V) föreslår följande: 

 

 Exploateringsnämnden delvis godkänner förvaltningens förslag till beslut samt 

 därutöver anförs följande: 

 

 Det är glädjande att exploateringskontoret har arbetat med att förtydliga stadens 

 ambitioner när det gäller tillgänglighet. Syftet med min skrivelse till 

 kommunstyrelsen var just att få upp frågorna på bordet och få förbättringar till 

 stånd, mot bakgrund av den upprepade kritik som stadsbyggnads- och 

 exploateringsnämndens handikappråd har framfört i frågan. 

 

 De konkretiserade texterna i mallen för överenskommelser om exploatering av 

 stadens mark och i mallen för exploateringsavtal när staden ska ta över mark och 

 anläggningar som exploatören bygger verkar vara ett steg i rätt riktning. Det bör 

 klargöras om dessa förändringar täcker in alla tillfällen när avtal med 

 markägarna ska tecknas. 

 

 För att de förtydligade kraven på tillgänglighet i de juridiskt bindande 

 överenskommelserna om exploatering ska få önskvärd effekt måste 

 exploateringskontoret följa upp att alla byggherrar verkligen efterlever det han 

 förbundit sig att göra. Enligt ärendet utför exploateringskontoret ingen egentlig 

 kontroll av innergårdar m.m. på kvartersmark. Det bör klargöras vem som har 

 kontrollansvaret och rutiner skapas så att kontrollen genomförs. 

 

 Det räcker inte med att reagera i efterhand och straffa byggherrar som har 

 misskött sig med att de kan förlora möjligheterna att få nya markanvisningar. 

 Stickprovsvisa kontroller bör till exempel införas så att brister uppmärksammas 

 och kan åtgärdas redan under byggtiden. 

 



  

 Av ärendet framgår att det inte skulle vara ändamålsenligt att handboken antas 

 av kommunfullmäktige. Något behöver dock göras för att markera handbokens 

 status, eftersom handikapporganisationerna upplever att dess status är oklar. 

 Förvaltningen menar att det är tillräckligt om fullmäktige tar ställning till hur 

 mycket högre ambitionsnivå för tillgänglighet som staden ska ha jämfört med 

 Boverkets regler. Det framgår dock inte om fullmäktige någonsin tagit ställning i 

 frågan, utan hänvisningar görs endast till olika nämndbeslut. Om fullmäktige har 

 tagit ställning bör den informationen föras ut, så att stadens ambitionsnivå blir 

 tydliga för alla förvaltningar och bolag. 

 

 Det byggherren förbinder sig att göra enligt den föreslagna avtalstexten är 

 formulerat som "bör"-satser, vilket inte håller vid en juridisk prövning. Bör-

 satserna borde formuleras som krav men med möjlighet för 

 exploateringskontoret att medge undantag när omständigheterna omöjliggör att 

 kravet kan uppfyllas. Detta kan givetvis bara gälla de krav som går utöver BBR.  

 Exploateringsnämnden borde dessutom redan innan de anvisar mark för 

 exploatering för olika ändamål granska om det finns realistiska möjligheter att 

 uppfylla kraven, såväl stadens egna som de som föreskrivs i BBR. En vanlig 

 skrivning är i stället att man hänvisar till stadsbyggnadsnämnden att i 

 detaljplanen se till att tillgänglighetskraven uppfylls. I vissa fall så finns ingen 

 möjlighet att följa kraven på den aktuella marken eller så blir kostnaderna för att 

 följa kraven alldeles för stora.  

 

Beslutsgång 

Ordförande Petter Lindfors (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner 

att nämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag. 

 

Reservation 

Ann-Margarethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


